
J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
Készült: Szentistván nagyközség képviselı-testületének 2010. június 30. napján megtartott 
soron kívüli nyilvános ülésén. 
 

J E L E N  V A N N A K 
 
Ördög Jakab polgármester, Koncz József alpolgármester, Aranyosi Imre, Dr. Béres Imre 
Sándor, Dobóné Koncz Judit, Fekete Tamás, Holló József, Kampel Lászlóné, Kiss Lajos 
képviselık. Tanácskozási joggal meghívott vendég: Tóth Imréné dr. jegyzı, Juhászné Sánta 
Zsuzsa pénzügyi csoportvezetı. 
Távolmaradását elızetesen bejelentette: Turcsányi Béláné képviselı. 
 

I. NAPIREND ELİTT 
 
Ördög Jakab polgármester köszönti a megjelenteket és megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes. Jegyzıkönyv vezetésével megbízza Koncz Attiláné Tanner Zsuzsanna 
elıadót. Jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Holló József és Kiss Lajos képviselıket.  
Ördög Jakab polgármester az ülés napirendjét szóban ismerteti, indítványozza a Szennyvíz-
üzemeltetı Intézmény társulási megállapodásának módosítására tett javaslatot napirendként 
felvenni. A képviselı-testület tagjai 9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadtak az alábbi napirendet: 
 

N A P I R E N D 
 
Tárgy:           Elıterjesztı: 
1./ Javaslat hitel felvételére         Ördög Jakab 
           polgármester 
 
2./ Javaslat a Rekultiváló Egycélú társulás társulási megállapodásának  Ördög Jakab 
módosítására.          polgármester 
 
3./ Javaslat a Szennyvíz-üzemeltetı Intézmény társulási megállapodás  Ördög Jakab 
módosítására          polgármester 
 
4./ Indítványok, javaslatok 
 
II.  NAPIREND TÁRGYALÁSA 
 
 
1./ Tárgy: Javaslat hitel felvételre (költségvetési rendelet szerint) 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Ördög Jakab polgármester szóbeli kiegészítésként elmondja, hogy a költségvetés idıszakában 
már tárgyalta a képviselı-testület a hosszú távú hitel felvételét. Indítványozza jelen 
idıszakban a hitel felvételét. Ez összességében 10 millió Ft-ot jelent 5 éves futamidıvel és 
negyedéves törlesztéssel. A Borsod Takarék Takarékszövetkezet vezetésével a tárgyalásokat 
megkezdte. Kéri a képviselı-testület  döntését a további lépések megtétele érdekében. 
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Koncz József alpolgármester érdeklıdik, hogy mire lesz a hitel összege felhasználva. 
 
Ördög Jakab polgármester válaszában elmondja, hogy felhalmozási feladatokra kerül 
felhasználásra. 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı kérdezi, hogy az elıterjesztésben felsorolt pályázatok milyen 
helyzetben vannak. Megállapítja, hogy az önkormányzat rendelkezésére áll 10 millió Ft értékő 
értékpapír, aminek a lejárata két hét múlva várható. 
 
Ördög Jakab polgármester elmondja, hogy az óvoda akadálymentesítésére, az iskola 
hıszigetelésére benyújtott pályázatok már nyertek, a közvilágítás korszerősítése folyamatban 
van, a tájház felújítása pedig elbírálás alatt van. 
 
Kampel Lászlóné képviselı úgy emlékszik, hogy amikor az iskola hıszigetelésnek 
pályázatáról döntöttek, akkor az önerı csak 3,6 millió Ft volt, és most az elıterjesztésben 6,2 
millió Ft van feltüntetve. 
 
Ördög Jakab polgármester emlékezteti a képviselı asszonyt, hogy a képviselı-testület a 
döntésében kiegészítette az iskola nyílászáróinak cseréjével, a csatornázással és egyéb 
feladatok megvalósításával is. 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı, mint a pénzügyi bizottság elnöke nehezményezi, hogy most 
az önkormányzatnak fel kell vennie 10 millió Ft hitelt, ennek ellenére év végén kiosztásra 
került 5 millió Ft összegő jutalom, amelyrıl a pénzügyi bizottság csak utólag szerzett 
tudomást. Emlékezteti a jelenlévıket, hogy a költségvetés kialakításakor a nehéz anyagi 
helyzetre való tekintettel a pénzügyi bizottság több órán keresztül tárgyalta a megszorítás és 
spórolás lehetıségeit. Ezeket a javaslatokat sem vette figyelembe a testület. Példaként 
elmondja a magasabb összegben meghatározott cafeteria rendszert és a SZKULTINFO Kft. 
részére megszavazott  magasabb összegő támogatást. 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı információi szerint belép majd egy teljesen új 
önkormányzati gazdálkodás. Elhangzott, hogy július közepén várható 11,5 millió Ft értékő 
értékpapír lejárata. Célszerőbbnek tartaná a közeljövıben a lejárt értékpapírokból történı 
gazdálkodást és majd az újonnan megalakult testületre hagyni a hitel felvételét. 
 
Ördög Jakab polgármester elıadja, hogy az elıterjesztésben részletesen kimutatásra került a 
szükséges összeg. Az értékpapír ezt a kiadást  nem  fedezi. Az is problémát okoz, hogy a 
társult önkormányzatok  nehéz anyagi helyzetben vannak. Várják a 6/3-as támogatásokat és 
van olyan is, aki ez évben még semmit nem fizetett. A hitel folyósítása 2010. december 31-ig 
került megjelölésre. A következı képviselı-testület dönthet úgy, hogy nem igényli a hitel 
teljes összegét. Emlékezteti a jelenlévıket, hogy a szennyvíz- hálózat kiépítése miatt a 
korábbi LTP szerzıdések megkötésével egyidejőleg a Commerzbanknál 4,5 millió forint 
összegő óvadéki pénz lett elhelyezve, amelynek visszautalása az önkormányzat számlájára a 
közeljövıben várható. 
 
Fekete Tamás képviselı érdeklıdik, hogy a hitelnek mekkora lesz a kamata. 
 
Ördög Jakab polgármester várja a képviselı-testület döntését. Amennyiben a testület a 
hitelfelvétel mellett dönt, akkor következnek a tárgyalások a Takarékszövetkezet 
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igazgatójával. Egyetért Dobóné Koncz Judit véleményével, hiszen látszólag ellentmondásosak 
ezek a dogok.  
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem érkezett Ördög Jakab polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 6 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett meghozta soron 
következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
48/2010. (VI.30.) számú határozata 
 
Tárgy:  Hitelfelvétel 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testülete 10 millió Ft tárgyi eszköz hitel felvételét 
határozza el, az alábbiak szerint: 
- A hitelkérelem benyújtásának helye: Borsod Takarék Takarékszövetkezet Mezıkeresztes 
- A folyósítás tervezett idıpontja: 2010. december 31-ig. 
- A hitel futamideje: 5 év 
- A hitel visszafizetés ütemezése: negyedévenként. 
 
A képviselı-testület felhatalmazza polgármesterét a hitelkérelem benyújtására, a 
hitelszerzıdés aláírására. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: Ördög Jakab polgármester 
 
2./ Tárgy: Javaslat a Rekultiváló Egycélú Társulás társulási megállapodásának módosítására  
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
Ördög Jakab polgármester szóbeli kiegészítést nem kíván tenni.  
 
Mivel kérdés, hozzászólás nem érkezett Ördög Jakab polgármester szavazást kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
49/2010. (VI.30.) számú határozata 
 
Tárgy:  A Tisza-tavi Régió Hulladéklerakóit Rekultiváló Egycélú Önkormányzati Társulás 
társulási megállapodásának módosítása. 
 
Szentistván nagyközség képviselı-testülete jelen határozat 1. sz. mellékletét képezı 
módosítási javaslatokat megtárgyalta és a Tisza-tavi Régió Hulladéklerakóit Rekultiváló 
Egycélú Önkormányzati  Társulás tárulási megállapodását a melléklet szerint módosítja. 
 
Felhatalmazza polgármesterét a szükséges intézkedések megtételére. 
(A határozat melléklete a jegyzıkönyvhöz írásban csatolva.) 
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Határidı: azonnal 
Felelıs: Ördög Jakab polgármester 
 
3./ Tárgy:  Javaslat a Szennyvíz-üzemeltetı Intézmény társulási megállapodás módosítására. 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva) 
 
Ördög Jakab polgármester emlékezteti a jelenlévıket, hogy az elmúlt testületi ülésen már 
tájékoztatta a testület tagjait, hogy a Mezıkeresztesi polgármester úr milyen módosításokat 
javasol. Azóta történtek kisebb javaslatok még a társulási megállapodás módosítására. 
Lényege, hogy az önkormányzatoknak megmaradt a jogköre a társulás  költségvetésének 
elfogadására. 2010. július 1-tıl a Társulás saját foglalkoztatottak alkalmazásával végzi  az 
üzemeltetést, a továbbiakban a DVCS Kft-tıl szolgáltatás vásárlás nem történik. A társulás 
székhelye  továbbra is Szentistván  lesz. 
 
Mivel kérdés, észrevétel nem volt Ördög Jakab polgármester szavazást kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
50/2010. (VI.30.) számú határozata 
 
Tárgy:  A Szentistván és Térsége Beruházó és Kommunális Szennyvíz-üzemeltetı 
Költségvetési Intézmény társulási megállapodásának módosítása. 
 
 
A Képviselı-testület a Szentistván és Térsége Beruházó és Kommunális Szennyvízüzemeltetı 
Költségvetési Intézmény társulási megállapodását  2010. augusztus 1. napjától az alábbiak 
szerint módosítja: 
 
1./ A megállapodás 1./ pontjának csatlakozott tagokra vonatkozó rendelkezése helyébe a 
következı rendelkezés lép: 
 
" Csatlakozó tag: Mezıkeresztes város Önkormányzata (3441 Mezıkeresztes, Dózsa Gy. 
u.30.). 
Alapító és csatlakozott tagok jogai és kötelességei azonosak." 
 
2./ A megállapodás 2./ pontjában került rögzítésre a társulás neve, mely az alábbiak szerint 
változik: 
 
"Szentistván és Térsége Beruházó és Kommunális Szennyvízüzemeltetı Társulás" 
 
3./ A megállapodás 4./ pontjában került rögzítésre a társulás jogállása, mely meghatározás 
helyébe a következı rendelkezés lép: 
 
" Helyi önkormányzatok jogi személyiségő társulása. 
 
4./ A megállapodás 5./ pontjának címe az alábbiak szerint módosul: 
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"A társulás legfıbb döntéshozó szerve:" 
 
5./ A megállapodás 9./ e./ pontja helyébe a következı rendelkezés lép: 
 
"A társulás munkaszervezetének létrehozása, munkaszervezet vezetıjének megválasztása." 
 
6./ A megállapodás 10./ pontja helyébe a következı rendelkezés lép:  
 
"10./ A Társulási Tanács 
a./ A Társulási Tanács tagjai: a Társulási tanács tagjainak száma 8 fı. A tagokat a társuló 
önkormányzatok képviselı-testületei delegálják: Szentistván 2 fı, Mezınagymihály 1 fı, 
Mezınyárád 1 fı, Mezıkeresztes 4 fı. Minden tag egy-egy szavazattal rendelkezik. 
 
b./ A társulási Tanács mőködése: 
- A Társulási Tanács tagjai közül elnököt választ. 
- A döntéshozatalhoz a delegált tagok több mint a felének igen szavazata szükséges (5 fı) 
- A további mőködési szabályokat a társulási törvény 10. § (3)-(7) bekezdése, 11-14. §-ai 
tartalmazzák." 
 
7./ A megállapodás 11./ és 12./ pontja törlésre kerül, ennek megfelelıen a megállapodás 13-17 
pontjának sorszáma 11-15-re módosul.  
 
8./ A megállapodás régi 14./ pontja (új 12./ pont) helyébe a következı rendelkezés lép: 
"A társulás mőködési kiadásait a társuló önkormányzatok lakosságszám arányában viselik." 
 
9./ A megállapodás régi 15./ pontja (új. 13./ pont) helyébe a következı rendelkezés lép: 
 
"13./ A társulás költségvetési felügyeleti rendje:  
A  társulás éves költségvetésének és beszámolójának jóváhagyása a társuló önkormányzatok 
képviselı testületeinek hatásköre.  
A költségvetés és a beszámoló elfogadásához minden képviselı-testület egybehangzó 
határozata szükséges.  
 
10./ A megállapodás régi 16./ pontjának (új 14./ pont) elsı bekezdésének második mondata 
vége kiegészül a "marad" kifejezéssel, a második bekezdés helyébe a következı rendelkezés 
lép: " A társulás fennállása során keletkezett egyéb vagyon a társulás megszőnése esetén 
lakosságszám arányában kerül az önkormányzatok osztatlan közös tulajdonába." 
 
11./  A megállapodás kiegészül egy új 16./ ponttal:   
 
"16./ Társuló önkormányzatok megállapodnak abban, hogy a társulás megszüntetésérıl 
együttes ülésen határoznak." 
 
A képviselı-testület felhatalmazza polgármesterét a társulási megállapodás -  jelen 
módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt - aláírására. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester. 
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4./ Tárgy: Indítványok, javaslatok 
 
- TITAN Sportkör II. félévi támogatása 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
Ördög Jakab polgármester javasolja az általános tartalékból a korábban megállapított 
750.000,- Ft összegő támogatást átutalni a TITÁN Sportkör javára. 
 
Koncz József alpolgármester elmondja, hogy ez a költségvetés nagyon szőkös, kevés a külsı 
támogatás. A korábban beadott pályázatok közül az már biztos, hogy az egyik nem nyert, a 
Mecénás pályázat elbírálás alatt van.  
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı módosító indítványa 1.000.000,- Ft támogatás adása. 
 
Kampel Lászlóné képviselı megjegyzi, hogy a többi civil szervezet részére sem adtak az 
eredetileg elfogadott összegnél magasabb támogatást. 
 
Fekete Tamás képviselı javasolja, hogy most kapja meg az eredetileg meghatározott 
750.000,- Ft összegő támogatást és a késıbbiekben - amennyiben a költségvetés engedi – 
majd pótolni 300.000,- Ft-tal. 
 
Koncz József alpolgármester megnyugtatásként elmondja, hogy a költségvetést gondosan 
elıkészítették, amennyiben rendkívüli dolog nem jön közben, akkor a 750.000,- Ft támogatás 
már fedezi a költségeket. 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı a módosító indítványát visszavonta. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt, Ördög Jakab polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület  9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát. 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
51/2010.(VI.30.) számú határozata 
 
Tárgy:  TITAN Sportegyesület támogatása. 
 
A képviselı-testület a településen mőködı TITAN Sportegyesület támogatási igényét 
megtárgyalta és részére 750.000,- Ft mőködési támogatást  állapít meg, melynek forrásául az 
általános tartalékot jelöli. 
Utasítja jegyzıjét, hogy a támogatott szervezettel a támogatási megállapodást kösse meg, 
melyben írja elı az elszámolási kötelezettséget. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: Tóth Imréné dr. 
 
 
 
- Állásfoglalás kérése ingyenes koncert lehetıségérıl. 
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Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
Ördög Jakab polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy Mezıkeresztes Város 
polgármestere augusztus 14. napjára meghívta az EDDA Mőveket Mezıkeresztesre. A 
koncert költsége 1,5 millió forint + Áfa. Kérelemmel fordult a környezı településekhez, hogy 
100.000,- forint támogatás felajánlása mellett a falu lakossága korlátlan számban ingyen részt 
vehet az elıadáson. Kéri a képviselık állásfoglalását. 
 
Aranyosi Imre képviselı véleménye az, hogy aki meg akarja tekinteni a koncertet vásároljon 
jegyet. 
 
Kiss Lajos képviselı egyetért Aranyosi Imre képviselı véleményével. Úgy gondolja, hogy 
100.000,- forintot a  szentistváni rendezvényekre kellene fordítani. 
 
 Állásfoglalás: a képviselı-testület egyhangúlag egyetért a kérelem elutasításával. 
 
- Állásfoglalás kérése a matyó lakodalom szervezı bizottságának tagjairól. 
Elıterjesztı. Ördög Jakab polgármester 
 
Ördög Jakab polgármester emlékezteti a képviselı-testület tagjait, hogy a matyó lakodalom 
szervezı bizottsága már négy éve három fıbıl áll: Koncz József alpolgármester, Aranyosi 
Imre képviselı és Bay Judit SZKULTINFO Kft. ügyvezetı igazgatója. Kéri a testület 
állásfoglalását az idén tartandó rendezvény szervezési feladatait ellátó személyeire.  
 

Állásfoglalás: a képviselı-testület egyhangúlag egyetért és megbízza a korábbi 
években kinevezett szervezı bizottság tagjait a feladatok ellátására. 
 

A továbbiakban a képviselık kötetlen beszélgetést folytattak a tüdıbetegségek megelızésérıl, 
a lakosság ingyenes, kötelezı szőrésérıl, a Széchenyi út várható felújításáról, a Szentistván-
Mezıkövesd közötti útszakasz kátyúzásának szükségességérıl. 
 
 
Mivel több kérdés, észrevétel nem volt Ördög Jakab polgármester megköszönte a megjelenést 
és az ülést berekesztette. 
 
 

kmf. 
 
 
 

Tóth Imréné dr.      Ördög Jakab 
jegyzı        polgármester 

 
 
 
 

Holló József  Kiss Lajos 
jegyzıkönyv hitelesítık 


